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Από το υπ’ αριθ. 11/2014 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 222/2014                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση επιστροφής ποσών που αντιστοιχούν σε 
κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος σχολικών μονάδων, 
από την Α΄θμια και Β΄θμια Σχολική Επιτροπή. 

 
Σήμερα 2 Ιουνίου του έτους 2014 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε 

σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 29-5-
2014 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του 
Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 
3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, 
αφού επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Μ. Σουμελίδης, 2)Θ. Θεοδωρίδης, 3)Γ. Μιχαηλίδης, 4)Α. Λαζαρίδης, 
5)Ν. Τσιαμήτρος, 6)Β. Σταυροπούλου, 7)Ε. Αρχοντάκη, 8)Π. Παυλίδης, 
9)Τ. Χατζηαθανασίου, 10)Θ. Αγγελίνας, 11)Λ. Πουλασουχίδης, 12)Κ. 
Βοργιαζίδης, 13)Ν. Μωυσιάδης, 14)Χ. Κούτρας, 15)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
16)Χ. Γαϊτάνου, 17)Α. Καγκελίδης, 18)Μ. Παπαϊωάννου, 19)Θ. 
Κορωνάς, 20)Γ. Κάκαρης, 21)Β. Παπαδόπουλος, 22)Β.Λυκοστράτης, 
23)Α.Δέλλας, 24)Α. Νεστορόπουλος, 25)Α. Γκαμπέσης, 26)Κ. 
Κοστογλίδου, 27)Α. Βασιάδης, 28)Β. Γιαννουλάκης, 29)Χ. Τσιούντας, 
30)Ε. Γουναράς, 31)Κ. Παναγιωτίδης, 32)Δ. Γκέκα, 33)Α. 
Παπαδόπουλος, 34)Σ. Κουμτσίδης, 35)Ι.Ασλανίδης, 36)Ι. Σοφρόνωφ, 
37)Γ. Μελιόπουλος, 38)Ι.Αγγέλογλου. 

Δ. Δάσκαλος, Κ. Κουτσαντάς, 
Γ.Σουμπέκας 

         Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                      Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Σ.Ασλάνογλου, Δ. Κουλουριώτης, Ι. Λιάτσιου, Ν. Αγγέλου, Α. Πέτρου, 
Ε.Εμμανουηλίδης, Η. Μπατσαράς 

Κ.Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, 
Ε.Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, 
Ι.Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Λ.Πουλασουχίδης, Μ.Σουμελίδης, 
Ν.Μωυσιάδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 217/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α.Νεστορόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 218/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Νεστορόπουλος. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 219/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π.Παυλίδης, Χ.Γαϊτάνου. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 220/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π.Παναγιωτίδης, Α.Γκαμπέσης, Ι.Αγγέλογλου, 
Χ.Τσιούντας, Θ.Θεοδωρίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Π.Παυλίδης, Χ.Γαϊτάνου, Γ.Κάκαρης, Σ.Κουμτσίδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 221/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Σ.Κουμτσίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, 
Ν.Μωυσιάδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 222/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Π.Παυλίδης,, Χ.Κούτρας, 
Α.Νεστορόπουλος, Ε.Γουναράς και προσήλθε ο κ. Α.Βασιάδης. 
8)  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 223/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ε.Αρχοντάκη, Α.Παπαδόπουλος, Α.Λαζαρίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 224/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος, Ν.Μωυσιάδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 226/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Δ.Γκέκα, Γ.Μιχαηλίδης, Α.Καγκελίδης και 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ.Κούτρας, Α.Παπαδόπουλος, Α.Λαζαρίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 227/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Τσιαμήτρος, Γ.Κάκαρης. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 233/2014 απόφασης αποχώρησε η κ. Β.Σταυροπούλου και προσήλθε ο κ.Ν.Μωυσιάδης. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 239/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ.Κάκαρης. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 247/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Κάκαρης 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 251/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Β.Γιαννουλάκης. 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στο Γ.Γ. του Δήμου Κωνσταντίνο Τσιλογιάννη, ο 
οποίος εξέθεσε στο σώμα τα εξής: 

Ζητώ από το Δ.Σ. τη συζήτηση και λήψη απόφασης επί του θέματος της έγκρισης επιστροφής 
ποσών που αντιστοιχούν σε κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος σχολικών μονάδων, από την Α΄θμια 
και Β΄θμια Σχολική Επιτροπή. Το θέμα κατατίθεται σήμερα ως κατεπείγον, διότι κατ’ εφαρμογή του Ν. 
1894/1990 και της με αρ. πρωτ. οικ. 30842/31-7-2013 ΚΥΑ, μετά και την πλήρη καταγραφή του 
συνόλου των παροχών ηλεκτροδότησης, θα πρέπει να επιστραφούν στο Δήμο τα χρήματα που 
αντιστοιχούν στην κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος των σχολικών μονάδων.  

Σοφρόνωφ: Πρόεδρε, εμείς θα δηλώσουμε παρόντες. 
Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του Γ.Γ. του Δήμου; 
Μέλη: Ναι. 
Παρών δήλωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ.  
Στη συνέχεια, αφού δέχθηκε κατά πλειοψηφία το συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει 

για το παραπάνω θέμα ως έκτακτης περίπτωσης, εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλεπτης 
ανάγκης, ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη του 
συμβουλίου το από 27-5-2014 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου Χαρίκλειας Ουσουλτζόγλου-
Γεωργιάδη, που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι, με την κατάρτιση του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2014,  στο 
σκέλος των εσόδων και στον Κ.Α. 0614 «ΚΑΠ για την κάλυψη των λειτουργικών αναγκών των 
σχολείων Α/θμιας και Β/θμιας εκπαίδευσης (άρθρο 55 Ν 1946/91)» προβλέπονται  πιστώσεις 
ποσού 772.222,00€ και αντίστοιχες πιστώσεις στο σκέλος των εξόδων και στον Κ.Α. 00.6711 
«Απόδοση σε σχολικές επιτροπές», σε εφαρμογή της ΚΥΑ οικ. 30842/31-07-2013. 

Οι πιστώσεις αποδίδονται στις σχολικές επιτροπές στο σύνολό τους και διατίθενται για την 
κάλυψη των δαπανών λειτουργίας των αντίστοιχων σχολείων (θέρμανσης, φωτισμού, ύδρευσης, 
αποχέτευσης, τηλεφώνων, αγοράς αναλώσιμων υλικών κλπ). 

Με την ένταξη των σχολικών κτιρίων στην περιουσία του Δήμου, η ΔΕΗ θεωρώντας τα 
δημοτικά κτίρια και προκειμένου να ξεπεράσει το πρόβλημα διακοπής της παροχής ρεύματος όταν 
κατά καιρούς οι σχολικές επιτροπές δεν εξοφλούσαν τους λογαριασμούς, τα ενέταξε στις 
καταστάσεις των λογαριασμών  του Δήμου και μέσα από αυτές παρακρατεί την κατανάλωση του 
ηλεκτρικού ρεύματος κάθε σχολείου, με αποτέλεσμα να επιβαρύνεται ο Δήμος με τις αντίστοιχες 
πιστώσεις. 

Από τον έλεγχο των παροχών ηλεκτρικού ρεύματος των σχολικών κτιρίων του Δήμου 
Βέροιας, διαπιστώθηκε ότι η επιβάρυνση του Δήμου ανήλθε για το έτος 2012 στο ποσό των 
180.007,61€ (Α/θμια  εκπαίδευση 87.663,19€ , Β/θμια εκπαίδευση 92.344,42€) και για το έτος 
2013 το ποσό των 176.005,90€ (Α/θμια εκπαίδευση  84.753,93€ , Β/θμια εκπαίδευση 91.251,97€). 

Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει για την 
παρακράτηση ή μη των ανωτέρω ποσών από τις επιχορηγήσεις των σχολικών επιτροπών από τους 
ΚΑΠ ή την επιστροφή των αντίστοιχων ποσών από τα ταμειακά διαθέσιμα τους. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά.  
Τσιλογιάννης: Σύμφωνα με το άρθρο 9 του Ν.1897/1990: «Έργο κάθε σχολικής επιτροπής 

είναι η διαχείριση των πιστώσεων που της διατίθενται για την κάλυψη δαπανών λειτουργίας των 
αντίστοιχων σχολείων (θέρμανσης, φωτισμού, ύδρευσης, τηλεφώνου, αποχέτευσης, αγοράς 
αναλώσιμων υλικών κλπ.) 

Σύμφωνα με την με αρ. πρωτ. οικ. 30842/31-7-2013 ΚΥΑ «Υποχρεωτικά στον προϋπολογισμό 
του Δήμου εγγράφεται το σύνολο των ποσών που θα διατεθεί, σε αντιστοίχιση με ανάλογους κωδικούς 
εγγραφής». Οπότε ο Δήμος, στην ερώτηση που θα γίνει «Γιατί δεν παρακρατεί το ποσό, από τα χρήματα 
που έρχονται και τα κατανέμει στις σχολικές επιτροπές;», η απάντηση είναι ότι είναι υποχρέωση του 
Δήμου να αποδώσει όλο το ποσό στις σχολικές επιτροπές, οι οποίες με τη σειρά τους θα πρέπει με το 
ποσό αυτό να καλύπτουν το σύνολο των δαπανών τους. 

Το έτος 2011, που ήταν ένα μεταβατικό έτος συγχώνευσης των πρώην Δήμων, έγινε μια 
προσπάθεια από τις υπηρεσίες, να γίνει πλήρης καταγραφή των παροχών ηλεκτρικού ρεύματος. Αυτή η 
διαδικασία ολοκληρώθηκε το 2013. Υπήρχαν και υπάρχουν κάποια πρώην σχολικά κτίρια στα οποία 
στεγάζονται διάφοροι σύλλογοι, κυρίως πολιτιστικοί, τα οποία βέβαια διαγράφηκαν από το αρχείο αυτό. 



Από την πλήρη καταγραφή των στοιχείων, όπως εμφανίζονται και στο εισηγητικό σημείωμα, η 
επιβάρυνση του Δήμου ανήλθε για το έτος 2012 στο ποσό των 180.007,61€ και για το έτος 2013 στο 
ποσό των 176.005,90€. 

Επειδή έχουμε ζητήσει και είχαμε πληροφόρηση για το τι συμβαίνει πανελλαδικά κι επειδή 
έχουν γίνει καταλογισμοί σε βάρος δημοτικών συμβούλων για το ότι δεν αναζήτησαν την επιστροφή των 
χρημάτων από τις σχολικές επιτροπές, που ούτως ή άλλως όφειλαν σύμφωνα με το νόμο να καλύπτουν 
τις λειτουργικές τους δαπάνες, κρίνεται ότι έστω και τώρα, αν κι εφόσον ληφθεί απόφαση από το Δ.Σ., οι 
σχολικές επιτροπές πρέπει να επιστρέψουν το ποσό που αναγράφεται στο εισηγητικό. 

Γιαννουλάκης: Η Επιτροπή Παιδείας έχει λάβει γνώση για την ενέργεια αυτή; 
Υπάρχουν αυτά τα χρήματα στα ταμεία των σχολικών επιτροπών για να επιστραφούν; 
Γίνεται έλεγχος για την κατανάλωση που κάνει κάθε σχολική μονάδα; Θα ήθελα να σας 

αναφέρω ένα παράδειγμα: Το Δ.Σ. Τριποτάμου έχει καταναλώσει 4.386,54€, ενώ το Δ.Σ. Παλατιτσίων 
μόνο 371€. Πως γίνεται κι υπάρχει τόσο μεγάλη διαφορά ανάμεσα σε δυο σχολεία; Υπάρχει κάποια 
εξήγηση; 

Σοφρόνωφ: Από όσα άκουσα από τον κ.Τσιλογιάννη, κατάλαβα ότι η καταγραφή των στοιχείων 
ολοκληρώθηκε το 2013. 

Σε δικά μας ερωτήματα, όταν τα θέταμε όλο το προηγούμενο χρονικό διάστημα και αφορούσαν 
ζητήματα επιχορήγησης των σχολικών επιτροπών, και αφορούσαν το αίτημά μας να πληρώνονται τα 
έξοδα των σχολείων από το Δήμο, επαίρονταν η Δημοτική Αρχή δια της Δημάρχου και έλεγε «Κοιτάξτε, 
πληρώνουμε το ρεύμα». Ποτέ δε μπήκε το ζήτημα ότι είμαστε σε μια διαδικασία να καταγράψουμε τις 
παροχές, να αναφέρουμε την ΚΥΑ και να πούμε ότι αυτό το «χατίρι» που κάνουμε, θα έρθει μια ώρα 
και θα το πάρουμε πίσω. 

Πέρα λοιπόν από το ερώτημα γιατί δεν ήρθε το θέμα νωρίτερα, εφόσον όλα είχαν ολοκληρωθεί 
το 2013 και τώρα κατατίθεται ως κατεπείγον, θέλουμε να σας ρωτήσουμε, αν θα μας πείτε ποτέ πότε 
κρύβετε πράγματα και πότε δεν κρύβετε. Αναφέρομαι σε αυτό που λέγατε, όσον αφορά τα πάγια έξοδα 
των δημοτικών σχολείων. 

Μωυσιάδης: Εγώ θα ήθελα να ρωτήσω για την κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος των  
κυλικείων, που είναι πάρα πολλά. Πως θα διασφαλίσουμε αυτό το κομμάτι; Θα βάλουμε μετρητές; Αυτή 
τη στιγμή επιβαρύνεται ο Δήμος από το ηλεκτρικό ρεύμα των κυλικείων. 

Μελιόπουλος: Είχαμε θέσει πριν από λίγο χρονικό διάστημα ένα θέμα: Να διεκδικήσει ο Δήμος 
επιπλέον κονδύλια για τις χρεώσεις του ηλεκτρικού ρεύματος. Βλέποντας ο Δήμος ότι αυτό το ποσό 
είναι υψηλό, διεκδίκησε επιπλέον κονδύλια; Καταδεικνύεται η ανάγκη ότι δε φτάνουν τα κονδύλια των 
σχολικών επιτροπών αν πληρώνουν κι αυτούς τους λογαριασμούς.  

Αρχοντάκη: Επειδή νομίζω ότι επιλεκτικά γίνεται αυτό για τα σχολεία, έχω τις επίσημες 
καταστάσεις των δαπανών ηλεκτρικού ρεύματος του Δ.Βέροιας για το έτος 2012. Από τα 2.109.000€ 
στο φωτισμό πηγαίνουν τα 982.000€, στα κτίρια 99.000€, στα γήπεδα 31.000€, στα σχολεία 185.000€, 
στα αντλιοστάσια της ΔΕΥΑΒ 513.000€. Παρ’ όλα αυτά δε μιλά κανείς για τη ΔΕΥΑΒ. Για την 
άρδευση δαπανώνται 278.000€, αλλά ούτε εδώ μιλούμε για την ανταποδοτικότητά της. 

Έχω κάνει μια μεγάλη καταγραφή εδώ και πολύ καιρό κι έχω δει ότι μας χρεώνουν δρόμους. 
Συγκεκριμένα στην Πατρίδα μας χρεώνουν δρόμους και πλατείες. Δεν έχει γίνει καμία διόρθωση. Μας 
χρεώνουν το Δημοτικό Σχολείο της Λευκόπετρας, της Ελαφίνας, του Πολυδένδρου και της Χαράδρας. 
Ότι θέλετε έχει εδώ μέσα, δρόμους πλατείες. Θεωρώ ότι είναι επιλεκτική η κίνηση αυτή, για να κλείσουν 
τα σχολεία μας. Μιλώντας ως Πρόεδρος της Α΄θμιας Σχολικής Επιτροπής, σας λέω ότι έχουμε στη 
διάθεσή μας 70.000€, ελάτε πάρτε τα να κλείσουν τα σχολεία. 

Έστειλα δύο έγγραφα στη Δήμαρχο και στο Ηλεκτρομηχανολογικό Τμήμα του Δήμου στις 
15/11/2013, που αφορούσαν την κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος στα σχολικά κτίρια στο οποίο 
ανέφερα: «1) Εντοπίσαμε υπερκαταναλώσεις και προτείνουμε να γίνει γενικός έλεγχος τυχόν διαρροών 
και αλλαγής λαμπτήρων οικονομικής κατανάλωσης-προβολείς που υπάρχουν τόσο εσωτερικά όσο και 
εξωτερικά, καθώς επίσης και μείωση του αριθμού, όπου αυτό επιβάλλεται. 

2) Τοποθετήσεις ειδικών μετρητών στα κυλικεία των σχολικών κτιρίων, προκειμένου το ποσό 
που αντιστοιχεί στην κατανάλωση να κατατίθεται στο ταμείο του Δήμου». 

Μετά από αυτό το έγγραφο, κατέθεσα νέο έγγραφο στις 10-12-2013 στη Δήμαρχο και της 
εφιστώ πάλι την προσοχή. Από τότε δεν έχει γίνει τίποτε. Αυτά είναι τα έγγραφα, στα οποία κανείς δε 
μου απάντησε. Στα κυλικεία θα δείτε ότι σε ορισμένες περιπτώσεις μαζεύεται όλη η οικογένεια και 



τρώει. Στα Λύκεια μπορεί να δείτε και καταναλώσεις ηλεκτρικού ρεύματος που φτάνουν στις 16-
20.000€. 

Είμαι της γνώμης ότι πρέπει να πληρώσουμε. Πρέπει να λάβουμε υπ’ όψιν μας όμως ότι τα 
απογεύματα τα σχολεία μετατρέπονται σε παιδικές χαρές. Ποιος θα πληρώσει το ηλεκτρικό ρεύμα; 

Δεν έχω τίποτε άλλο να πω. Αν θέλετε να κλείσετε τα σχολεία, κλείστε τα. 
Κορωνάς: Στο εισηγητικό αναφέρεται παρακράτηση ή επιστροφή ποσού. Μπορεί να γίνει 

παρακράτηση; 
Τσιλογιάννης: Δε μπορεί να γίνει, σύμφωνα με την ΚΥΑ… 
Κορωνάς: Άρα κακώς γράφεται στο εισηγητικό. Μιλάμε μόνο για επιστροφή του ποσού αυτού. 
Το έτος 2013 η επιχορήγηση δόθηκε όλη στις σχολικές επιτροπές; 
Τσιλογιάννης: Μέχρι τώρα ότι έχει έρθει έχει αποδοθεί εξ ολοκλήρου. 
Κορωνάς: Με ποιο αιτιολογικό η ΔΕΗ χρεώνει το Ν.Π. του Δήμου και δε χρεώνει την εκάστοτε 

σχολική επιτροπή που έχει μια νομική αυτοτέλεια;  
Αν δε λάβουμε απόφαση ως Δ.Σ., υπάρχει διαδικασία μέσω της ΔΕΗ να αλλάξει η χρέωση από 

το Δήμο στη σχολική επιτροπή; 
Γ.Αρβανίτης(Πρόεδρος Ομοσπονδίας Γονέων Ν.Ημαθίας): Ο κ.Μωυσιάδης είπε για τα κυλικεία. 
Εγώ θα ήθελα να υποβάλλω μια άλλη ερώτηση. Οι σχολικοί χώροι παραχωρούνται σε κάποιους 

συλλόγους, σωματεία ή και ιδιώτες για διάφορες δραστηριότητες πολιτιστικές ή αθλητικές.  
Θέλουμε να σας τονίσουμε, γιατί είναι σημαντικό ζήτημα, ότι τα έτη 2013 και 2014 υπάρχει 

μείωση 60% στις επιχορηγήσεις των σχολικών επιτροπών. Αν υπάρχει πλεόνασμα, είναι εικονικό και 
πλασματικό. Δεν έχουν πληρωθεί υποχρεώσεις, καθαρίστριες, σχολικοί τροχονόμοι.  

Ας μας πουν οι Πρόεδροι των σχολικών επιτροπών, αυτό το πλεόνασμα, όσο είναι, πως βγήκε; 
Πόσα λεφτά έχουν δώσει τα τελευταία τρία χρόνια για αθλητικό εξοπλισμό και για χαρτί Α4; 

Όλα αυτά βγαίνουν από τις τσέπες των γονέων.  
Μαυροκεφαλίδης: Τέθηκαν ερωτήματα που αφορούν τη λειτουργία της Δ.Ε.Π. 
Συνάδελφοι, το θέμα της κατανάλωσης του ηλεκτρικού ρεύματος δεν απασχολεί τώρα όψιμα το 

Δ.Σ. Από την προηγούμενη δημοτική περίοδο και ιδιαίτερα όταν ήταν αντιδήμαρχος οικονομικών ο 
κ.Παυλίδης, είχε τεθεί το θέμα και ψάχναμε τρόπους να δούμε που βρίσκονται οι μετρητές και πως 
μπορεί να διευθετηθεί η εκκρεμότητα αυτή. Δεν είναι κάτι το καινούριο. Μετά από αρκετό καιρό, 
πιστοποιήθηκαν οι μετρητές και ξέρουμε ποιος και τι καταναλώνει. 

Μετά από συζήτηση με υπηρεσιακούς παράγοντες του Δήμου, εκτιμήθηκε ότι πρέπει να έρθει το 
εισηγητικό υπηρεσιακά. Ειδάλλως θα έπρεπε το έγγραφο του Δ/ντή Οικονομικών να πάει στη ΔΕΠ και 
να μας στείλει αυτή με τη σειρά της την εισήγησή της. Ακολουθήθηκε άλλος δρόμος, τον οποίο και 
υιοθετώ εν πολλοίς.  

Βέβαια, αφού θα έρθουν τα χρήματα, θα πρέπει να ξέρουμε όλοι τι ψηφίσαμε. Πριν από λίγους 
μήνες ψηφίσαμε τους απολογισμούς των σχολικών επιτροπών. Η Α΄θμια σχολική επιτροπή παρουσίαζε 
ένα πλεόνασμα μεταφερόμενο στην τρέχουσα οικονομική χρήση 222.000€ κι η Β΄θμια σχολική 
επιτροπή 500.000€ περίπου. 

Τσιλογιάννης: Με όλο το σεβασμό για τη ΔΕΠ, νομίζω ότι δεν είναι θέμα της ΔΕΠ. Απαντώντας 
για το αν υπάρχουν τα χρήματα για να επιστραφούν, ήταν σαφής ο κ.Μαυροκεφαλίδης, αναφερόμενος 
στους απολογισμούς των σχολικών επιτροπών. 

Επίσης, είχα ακούσει κάποια στιγμή να αναζητούν επιτόκια από τις τράπεζες, η μεν Β΄θμια 
σχολική επιτροπή για ένα ποσό περίπου 500.000€, για τη δε Α΄θμια σχολική επιτροπή δε γνωρίζω, αλλά 
σύμφωνα με τον απολογισμό φαίνεται να υπάρχει ένα ποσό 222.000€. 

Η πλήρης καταγραφή έγινε με βάση τις παροχές κι ομολογώ ότι αυτή τη στιγμή δε μπορώ να σας 
απαντήσω γιατί είναι περισσότερα στον Τριπόταμο και λιγότερα π.χ. στη Λευκόπετρα. 

Σε ότι αφορά την κ.Σοφρόνωφ, η οποία ρώτησε γιατί ο Δήμος έλεγε ότι θα καλύψει το κόστος 
του ηλεκτρικού ρεύματος, θα ήθελα να πω ότι εδώ και δυο μήνες περίπου που αναζητούμε μαζί με το 
Δ/ντή Οικονομικών τον τρόπο να εισάγουμε το θέμα, αναζητήσαμε πληροφόρηση από το Ελεγκτικό 
Συνέδριο και από άλλους Δήμους. Η διαδικασία που προβλέπεται είναι αυτή που κάνουμε, διότι αλλιώς 
υπήρχε θέμα εγκυρότητας. 

Το θέμα της κατανάλωσης ηλεκτρικού ρεύματος στα κυλικεία θα πρέπει να απασχολήσει τις 
σχολικές επιτροπές. 



Η πρόθεση της Δημοτικής Αρχής είναι η διεκδίκηση και άλλων πόρων, αλλά το Υπουργείο 
Παιδείας με έναν αλγόριθμο που βασίζεται σε διάφορα κριτήρια, κατανέμει το ποσό που αυτό κρίνει. 

Στην κ.Αρχοντάκη θα ήθελα να πω ότι έχουν αφαιρεθεί πολλά σχολικά κτίρια που δε 
λειτουργούν σα σχολεία. 

Όσον αφορά τη ΔΕΥΑΒ, βρισκόμαστε σε μια μεταβατική περίοδο που γίνονται μελέτες, διότι 
όπως ξέρετε η αλλαγή των ονομάτων και των παροχών, χρειάζεται νέα σχέδια. Σε αυτό το στάδιο 
βρισκόμαστε τώρα. 

Όταν μεταβιβάστηκε η περιουσία των σχολείων στους Δήμους, η ΔΕΗ έχοντας προηγούμενη 
εμπειρία, όπου σχολικές επιτροπές δεν πλήρωναν ή καθυστερούσαν την καταβολή του λογαριασμού 
ηλεκτρικού ρεύματος, μετέφερε στους Δήμους, ώστε μέσω των ανταποδοτικών τελών, εισέπραττε αυτό 
το ποσό. Σήμερα για να γίνει αυτό, πρέπει να γίνουν εκ νέου οι συνδέσεις στο όνομα των σχολικών 
επιτροπών, απαιτούνται χρόνος και νέα σχέδια, λαμβάνοντας υπ’ όψιν την παλαιότητα των κτιρίων, τις 
οικοδομικές άδειες που είχαν εκδοθεί κοκ.  

Σύμφωνα λοιπόν με νόμο που σας ανέφερα και με την ΚΥΑ, είναι υποχρέωση του Δ.Σ. και της 
Διοίκησης, να ζητήσει οι σχολικές επιτροπές, από τη στιγμή που βαρύνονται με αυτά τα λειτουργικά 
έξοδα, από τα ποσά που τις επιχορηγεί κάθε φορά το Υπουργείο, να επιστρέφουν στο Δήμο την αξία του 
ρεύματος που ο Δήμος πληρώνει. 

Γιαννουλάκης: Σύμφωνα με τις τοποθετήσεις και τις απαντήσεις που δόθηκαν, δεν έχω 
καταλάβει κάτι: Σήμερα το χρηματικό υπόλοιπο της Α΄θμιας σχολικής επιτροπής είναι 70.000€ ή 
220.000€; Μπορεί να ήταν 220.000€ στον απολογισμό, αλλά σήμερα είναι μόνο 70.000€ κι αν σήμερα 
πάρουμε αυτά τα λεφτά, θα χρωστούν κιόλας. 

Ακούσαμε από τον Πρόεδρο της Ομοσπονδίας Γονέων ότι παίρνουν χαρτί Α4 κι άλλα υλικά και 
τα δίνουν στα σχολεία. Νομίζω ότι δεν πρέπει να προχωρήσουμε σε αυτή τη διαδικασία. Τα σχολεία ήδη 
κάνουν οικονομία και γι’ αυτό έχουν φτάσει κι έχουν αυτό το ταμείο.  

Ας πάρουμε κι από τη ΔΕΥΑΒ για τα αντλιοστάσια, ας πάρουμε κι από κάποιους άλλους που 
χρησιμοποιούν ηλεκτρικό ρεύμα και το πληρώνει ο Δήμος και μετά ας πάρουμε και από τα σχολεία. 

Σοφρόνωφ: Θεωρούμε ότι οι σχολικές επιτροπές ανήκουν στο Δήμο. Έχει ευθύνη λοιπόν ο 
Δήμος κι η Διοίκηση του Δήμου για την κάλυψη των παγίων εξόδων, όποια κι αν είναι αυτά, πέρα του 
ηλεκτρικού ρεύματος.  

Είναι υποχρέωση του Δήμου, αυτές τις πάγιες ανάγκες των σχολείων της δικαιοδοσίας του, να 
τις καλύπτει απολύτως.  

Οι επιχορηγήσεις προς τις σχολικές επιτροπές, όχι μόνο είναι μειωμένες κατά 60%, όχι μόνο θα 
μειωθούν ακόμη περισσότερο, αλλά εκ των πραγμάτων φαίνεται (γιατί μέσα στα σχολεία πολλοί από 
εμάς ήμασταν και συνεχίζουμε να είμαστε με διάφορους τρόπους) ότι δεν μπορούν να καλυφθούν έξοδα 
που έχουν ανάγκη τα σχολεία και αφορούν αν θέλετε και το παιδαγωγικό τους έργο. Δε μπορούν να 
καλυφθούν με τα χρήματα των μειωμένων επιχορηγήσεων. Το πλεόνασμα που παρουσιαζόταν εδώ, 
θεωρούμε ότι είναι τελείως πλασματικό και με τη λογική που βάζετε να επιστραφούν τα χρήματα 
καταρχήν της ΔΕΗ, τα σχολεία θα φαλιρίσουν. Δε θα μπορούν να λειτουργήσουν. Αν θα λάβουμε μια 
τέτοια απόφαση, βάζουμε κι εμείς το χέρι μας για να καταδικάσουμε σε κλείσιμο τα σχολεία, που οι 
γονείς πληρώνουν είτε μέσω του Συλλόγου Γονέων και Κηδεμόνων, είτε μέσω άλλων δραστηριοτήτων, 
ψάχνοντας χορηγούς. Έχουν αρχίσει να ψάχνουν χορηγούς, έχουν αρχίσει να κάνουν παζάρια, για να 
έχουν έσοδα τα σχολεία. Αν αυτό εσείς το λέτε δημόσια και δωρεάν εκπαίδευση, εμείς δεν το 
ονομάζουμε έτσι. Το ονομάζουμε εκπαίδευση που θα πάει στα χέρια των ιδιωτών σταδιακά. 

Σας καλούμε λοιπόν, λαμβάνοντας υπ’ όψιν όλα τα στοιχεία, να μην περάσει αυτή η απόφαση, 
να μη ζητηθεί η επιστροφή των χρημάτων από τις σχολικές επιτροπές και να συνεχίσει ο Δήμος να 
πληρώνει απρόσκοπτα όλες τις χρεώσεις που αφορούν τη ΔΕΗ. 

Να σας πω και κάτι άλλο; Αν δείτε στην τελευταία σελίδα του πίνακα, που αφορά την 
κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος κτιρίων Β΄θμιας Εκπαίδευσης, θα δείτε χρέωση για το Δημοτικό 
Σχολείο Λαζοχωρίου. Λειτουργεί εκεί Δημοτικό Σχολείο ή κάτι άλλο και χρεώνεται με 3.500€; 
Προφανώς λειτουργεί κάτι άλλο κι όχι Δημοτικό Σχολείο. 

Δήμαρχος: Πρόεδρε, μια διευκρίνιση. Επειδή εδώ μέσα δεν είναι κανείς πιο ευαίσθητος από τον 
άλλο για το θέμα των σχολείων, είναι το σημαντικότερο ζήτημα, είναι οι σημαντικότεροι χώροι και 
κανείς δε θέλει να κάνει εκπτώσεις στην παροχή υπηρεσιών στα σχολεία. Αυτό πρέπει να το 
ξεκαθαρίσουμε και να αφήσουμε οποιεσδήποτε άλλες σκέψεις.  



Θα ήθελα λοιπόν να διευκρινίσω ότι το Ε.Ε.Ε.Κ δεν είναι τίποτε άλλο, αλλά το αντίστοιχο 
Γυμνάσιο των παιδιών με ειδικές ανάγκες.  

Σοφρόνωφ: Εγώ το είπα Δήμαρχε γιατί δεν έχει γίνει έλεγχος στις καταστάσεις, δεν το είπα για 
άλλο λόγο. Γράφει Δημοτικό Σχολείο κι όχι Ε.Ε.Ε.Κ. 

Δήμαρχος: Επίσης μια ακόμη διευκρίνιση για να μη «ζυμωνόμαστε» χωρίς λόγο. Η ΔΕΥΑΒ θα 
πληρώσει κι αυτή. Έχει μπει το «νερό στο αυλάκι». Αυτό που συζητούμε σήμερα είναι υλοποίηση του 
προϋπολογισμού του Δήμου.  

Σας είπαμε απλά σε ποια φάση βρισκόμαστε. 
Α.Παπαδόπουλος: Εγώ θα μιλήσω και εκ μέρους του Προέδρου της Β΄θμιας Σχολικής 

Επιτροπής, που με έχει εξουσιοδοτήσει για κάτι τέτοιο. 
Εμείς έχουμε στείλει ένα έγγραφο στο Δήμο κι είπαμε ότι προκειμένου να διευκολυνθεί 

οικονομικά ο Δήμος,  να ζητήσει την τοποθέτηση μετρητών στα κυλικεία και να μεριμνήσει να 
εισπράξει τα έξοδα που αφορούν τους συλλόγους που χρησιμοποιούν τα γυμναστήρια. 

Το θέμα τέθηκε και στην Τεχνική Υπηρεσία, δε λάβαμε απάντηση και γι’ αυτό ζητούμε να μη 
λάβουμε μια τέτοια απόφαση σήμερα ως Δ.Σ. Τασσόμαστε κατά αυτής της απόφασης για την επιστροφή 
του χρηματικού ποσού από τις σχολικές επιτροπές. 

Σταυροπούλου: Θεωρώ ότι την κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος πρέπει να την αναλάβει κάθε 
Ν.Π. και Δημοτική Επιχείρηση. Θα πρέπει όμως προηγουμένως να γίνει έλεγχος των παροχών. Πιθανόν, 
από ότι έχει πέσει στην αντίληψή μου, σε κάποια σχολεία να δίνεται ηλεκτρικό ρεύμα σε βοηθητικά 
γήπεδα ή πλατείες κι έτσι να ανεβαίνει κατακόρυφα η κατανάλωση του ρεύματος. 

Ναι, είμαστε υποχρεωμένοι κι έχουμε ψηφίσει τον προϋπολογισμό, αλλά πρέπει να γίνει έλεγχος 
των παροχών, ώστε να πληρώνουν όλοι την πραγματική κατανάλωση ρεύματος. Πιστεύω ότι η 
κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος στα σχολεία δεν είναι αυτή που αναφέρθηκε, αλλά κατά πολύ 
λιγότερη. 

Καγκελίδης: το σημερινό θέμα πρέπει να απασχολήσει όλους τους φορείς, συλλόγους γονέων 
και κηδεμόνων, ΕΛΜΕ, ακόμη και τις μαθητικές κοινότητες, γιατί το κόστος είναι υψηλό. 

Ως Πρόεδρος της Β΄θμιας Σχολικής Επιτροπής, εφάρμοσα με απόφαση του Δ/κού Συμβουλίου 
ένα διαφορετικό τρόπο διαχείρισης. Δε θα πω ότι εμείς πετύχαμε κάτι το ακατόρθωτο, αλλά δε θα πρέπει 
οι σχολικές επιτροπές στον ίδιο δήμο να λειτουργούν με διαφορετικό τρόπο. Θα πρέπει να υπάρχει 
κοινός τρόπος λειτουργίας.  

Το θέμα είναι ότι όλο το κόστος του ρεύματος δεν αφορά το ηλεκτρικό ρεύμα που δαπανάται 
όταν τα παιδιά πηγαίνουν το πρωί στο σχολείο και φεύγουν το μεσημέρι. Το ρεύμα καταναλώνεται όπως 
είναι γνωστό, από τα κυλικεία και από τις πλατείες που χρησιμοποιούνται όλες τις ώρες της ημέρας από 
όλους τους πολίτες, καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου. Άρα τα κόστη είναι πολλά αλλά μπορούν να 
μειωθούν. Αυτή τη στιγμή συζητούμε αλλά δεν καταθέτουμε προτάσεις πως θα τα μειώσουμε. 

Η Β΄θμια Σχολική Επιτροπή δεν έχει κανένα πρόβλημα, έχει χρήματα κατατεθειμένα σε 
τραπεζικό λογαριασμό και μάλιστα κάποια από αυτά σε προθεσμιακές καταθέσεις. 

Πάντως την πρόταση για πληρωμή της κατανάλωσης του ηλεκτρικού ρεύματος από τις σχολικές 
επιτροπές ή τη ΔΕΥΑΒ την είχα κι εγώ καταθέσει εγγράφως στη Δήμαρχο όταν παραιτήθηκα από 
αντιδήμαρχος. Τα έξοδα μπορούν και πρέπει να μειωθούν. Έσοδα μπορεί να μην υπάρχουν, αλλά τα 
έξοδα μπορούμε να τα μειώσουμε. 

Το έχω άλλωστε αναφέρει και σε δημοσιογράφους και σε όλα τα Μ.Μ.Ε, ότι αν καθίσει ο Δήμος 
και δει πως μπορεί να μειώσει τα υπερβολικά του έξοδα, θα είναι μέσα στους πέντε καλύτερους Δήμους 
της Ελλάδας. 

Αρχοντάκη: Στον απολογισμό του 2013 όντως φαινόταν αυτό το χρηματικό υπόλοιπο. Ίσως 
διαφεύγει από τον αντιδήμαρχο Παιδείας ότι έχω 40 καθαρίστριες και 35 σχολικούς τροχονόμους τους 
οποίους κάθε μήνα πληρώνω, συμπεριλαμβανομένων και των ασφαλιστικών τους ταμείων. Το 
υπουργείο όμως στέλνει χρήματα 2 φορές το χρόνο. Ο εργαζόμενος όμως θέλει να πληρωθεί, γι’ αυτό 
και τα χρήματα αυτά τα έχω στο ταμείο για να μπορώ να τους πληρώνω. Και πληρώνω κάθε μήνα μαζί 
με όλες τις ασφαλιστικές τους εισφορές. 

Αυτή τη στιγμή έχουμε στο ταμείο 75.190€ και πρέπει να πληρώσουμε τον Ιούνιο και το 
Σεπτέμβριο.  

Τα κυλικεία πιστεύω ότι είναι μεγάλη πληγή, ειδικά στα γυμνάσια και τα Λύκεια. Βλέπω 
τεράστιες καταναλώσεις ηλεκτρικού ρεύματος, δε μπορούμε όμως δυστυχώς να κάνουμε τίποτε, γιατί 



έτσι έχουν υπογραφεί οι συμβάσεις και δεν χρεώνεται το ηλεκτρικό ρεύμα. Έπρεπε κάτι τέτοιο να 
προβλέπεται από τις συμβάσεις, αλλά πολλές από αυτές έχουν γίνει πριν από 8-10 χρόνια. Τυχαίνει 
πολλές φορές να μαγειρεύουν ακόμη και το φαγητό του σπιτιού τους και να φέρνουν κι όλη την 
οικογένεια να φάει. 

Ως προς τα άλλα, πιστεύω ότι πρέπει να γίνει συνολικά η χρέωση για όλους. 
Κορωνάς: Πιστεύω ότι δεν πρέπει να γίνεται πόλεμος χαρακωμάτων μεταξύ σχολικών 

επιτροπών και Δ.Βέροιας. Θεωρώ ότι είναι μια ενιαία αρχή και δε μπορεί να υπάρχει φτωχός Δήμος με 
πλούσιες σχολικές επιτροπές ή το αντίθετο. Αν ο Δήμος καταρρεύσει οικονομικά, θα καταρρεύσουμε 
όλοι μας. 

Από τη στιγμή που οι σχολικές επιτροπές «βγαίνουν» οικονομικά κι υπάρχουν οικονομικά 
πλεονάσματα, θεωρώ ότι κάθε σχολική επιτροπή πρέπει να αναλάβει το κόστος της ΔΕΗ κι έτσι θα γίνει 
και καλύτερος έλεγχος αρχικά από τους Δ/ντές, αλλά και από την εκάστοτε σχολική επιτροπή κι ο 
Δήμος θα επιβαρυνθεί μόνο με τα απαραίτητα. 

Εφ’ όσον επιστραφούν τα χρήματα στο Δήμο, θα μπορέσει να πάρει και κάποιους μετρητές για 
να μετρηθεί πλέον και η κατανάλωση των κυλικείων και των γυμναστηρίων. 

Από τη στιγμή που η σχολική επιτροπή θα έχει τον έλεγχο και την αποκλειστική ευθύνη της 
πληρωμής των λογαριασμών της ΔΕΗ, θα μπορεί ο Δ/ντής του σχολείου να κάνει έλεγχο των ωρών που 
παραχωρούνται αίθουσες και γυμναστήρια σε συλλόγους, ώστε να πληρώνουν κι αυτοί το αντίτιμο της 
χρήσης. 

Θεωρώ ότι είναι μια δίκαιη πρόταση, την οποία θα κρίνουμε και στο μέλλον. Εφ’ όσον δούμε ότι 
οι σχολικές επιτροπές έχουν πρόβλημα, θα προσπαθήσουμε να το λύσουμε διαφορετικά. 

Μελιόπουλος: Από το παρόν εισηγητικό, είναι σαφές ότι η διοίκηση του Δήμου θέλει να 
φορτώσει επιπλέον βάρη στα σχολεία, που με τη σειρά τους θα τα περάσουν στους γονείς. 

Αναρωτιέμαι τι άλλο θα ακολουθήσει μετά από αυτό. Μήπως έχετε σκοπό να χρεώνετε και τις 
συντηρήσεις ή το πετρέλαιο;  

Σε κάθε περίπτωση, όλος αυτός ο δρόμος που ακολουθείται εδώ, πέρα από τις επί μέρους 
διαφοροποιήσεις για το αν πρέπει να έχουμε διαφορετικούς μετρητές και να χρεώνεται το ρεύμα και σε 
άλλους, δείχνει ότι ο Δήμος εφαρμόζει τη στρατηγική κατεύθυνση της Κυβέρνησης, για σχολεία που 
χρόνο με το χρόνο θα κλείνουν, είτε με συγχωνεύσεις είτε με αυτό τον τρόπο, όπως ειπώθηκε άλλωστε 
και από κάποιους εδώ μέσα. 

Στη βάση αυτή, εμείς δεν είναι δυνατόν να συναινέσουμε με την προτεινόμενη εισήγηση κι 
επιπλέον εκτιμώ ότι δε διεκδικεί ο Δήμος τίποτε, απλά επιλέγει να εφαρμόζει και βρίσκεται στην ίδια 
ρότα με την αντιλαϊκή πολιτική της Κυβέρνησης. 

Εμείς θα ψηφίσουμε κατά της εισήγησης, γιατί εκτιμούμε ότι πρέπει ο Δήμος να πληρώσει το 
λογαριασμό του ηλεκτρικού ρεύματος κι επιπλέον πρέπει να διεκδικήσει παραπάνω κονδύλια για αυτές 
τις δαπάνες. 

Γ.Αρβανίτης(Πρόεδρος Ομοσπονδίας Γονέων Ν.Ημαθίας): Πρόεδρε, ήδη με τη μείωση κατά 
60% στα κονδύλια για τις λειτουργικές δαπάνες των σχολείων, αυτά υπολειτουργούν. Έρχεστε τώρα και 
ζητάτε από τις σχολικές επιτροπές την επιστροφή του ποσού που αφορά την κατανάλωση ηλεκτρικού 
ρεύματος.  

Εμείς, σαν γονείς σας διευκρινίζουμε ότι δεν είμαστε διατεθειμένοι να δώσουμε ούτε ένα ευρώ 
από την τσέπη μας. Έχουμε «ματώσει» και περιμέναμε να είστε μαζί μας στη διεκδίκηση αύξησης της 
επιχορήγησης από τα αρμόδια υπουργεία. 

Η πάγια θέση μας είναι ότι πρέπει το πετρέλαιο, το ρεύμα και το νερό να πληρώνεται κεντρικά 
και να μη μπαίνει ο Δήμος στη λογική των πληρωμών αυτών, ούτε να διαπραγματεύεται για πετρέλαια 
κτλ. Η θέση μας είναι ότι σχολεία και νοσοκομεία δεν πρέπει να πληρώνουν για ρεύμα και θέρμανση. 

Αν επιστραφούν αυτά τα χρήματα, που είναι ένα υπέρογκο ποσό, θα δούμε ότι το πάθημα της 
Νάουσας δε μας έγινε μάθημα. Τον επόμενο Οκτώβριο τα σχολεία μας θα είναι κλειστά. Δε μπορούμε 
να βασιζόμαστε στο τι καιρό θα κάνει. Αυτό το χειμώνα δε θα έχουμε καθόλου πετρέλαιο και δεν 
είμαστε διατεθειμένοι να στείλουμε τα παιδιά μας σε παγωμένες αίθουσες. Πέρυσι τέτοιο καιρό έγινε η 
συζήτηση στη Νάουσα κι ήταν λάθος. Τον Οκτώβριο άργησε η επιχορήγηση του Υπ.Εσωτερικών κι 
είχαν σοβαρά προβλήματα. 

Παρακαλούμε να δείτε πιο προσεκτικά το θέμα. 



Μαυροκεφαλίδης: Με σεβασμό σε όσα ακούστηκαν, πρέπει να πούμε και κάποια πράγματα που 
δεν ακούστηκαν. 

Από τη σύσταση των σχολικών επιτροπών, οφείλουμε να γνωρίζουμε όλοι ότι είναι υποχρέωσή 
τους, από τις επιχορηγήσεις που παίρνουν για τα λειτουργικά τους έξοδα, να τα καλύπτουν, όπως επίσης 
και κάποια έξοδα για μικρές συντηρήσεις, παιδαγωγικό υλικό και χαρτί. Κακώς κάποιος Δ/ντής ζητά 
από τους γονείς χαρτί για φωτοτυπίες, γιατί εδώ ισχύει το «Λεφτά υπάρχουν». 

Σήμερα, η Β΄θμια σχολική επιτροπή, πέρα των 100.000€ που έχει αποταμιευμένα, κατέθεσε 
σήμερα άλλες 400.000€. Θα αναγνωρίσω στον κ.Καγκελίδη το σωστό δρόμο που επέλεξε. Άρα λοιπόν 
δεν πρέπει να λέμε ανυπόστατα πράγματα. Οι Δ/ντές οφείλουν να ζητούν από τις σχολικές επιτροπές κι 
αποδεικνύεται σήμερα ότι αποκρύπτεται αυτό το γεγονός. Οι σύμβουλοι που συμμετέχουν στο Δ/κό 
Συμβούλιο της σχολικής επιτροπής μπορούν να το επιβεβαιώσουν. Είναι έτσι τα πράγματα κ.Μωυσιάδη; 

Μωυσιάδης: Σήμερα συνεδρίασε το Δ/κό Συμβούλιο της Β΄θμιας σχολικής επιτροπής κι ένα από 
τα θέματα αφορούσε το τεράστιο ποσό των 400.000€. Διερεύνηση για την καλύτερη προσφορά 
επιτοκίου θα κάνει ένα μέλος της επιτροπής, για να επιλεγεί η τράπεζα που θα κατατεθούν τα χρήματα. 

Ένα ποσό που ξεπερνά τις 100.000€ θα παραμείνει στη Β΄θμια σχολική επιτροπή για την 
κάλυψη λειτουργικών δαπανών για το επόμενο δίμηνο. Αυτό σημαίνει ότι σήμερα έχουμε στη διάθεσή 
μας πάνω από 500.000€. 

Μαυροκεφαλίδης: Θέλω να σχολιάσω θετικά αυτό που ανέφερε η κ.Σταυροπούλου, ότι αν 
γίνεται χρήση των σχολικών χώρων από σωματεία και συλλόγους, υπάρχει απόφαση του Δ/κού 
Συμβουλίου της Α΄θμιας σχολικής επιτροπής, η οποία έλεγε ότι πρέπει να εισπράττονται κάποια 
χρήματα για τα λειτουργικά έξοδα. Εισπράττονται τελικά αυτά τα χρήματα; Θα έπρεπε ίσως και η 
Β΄θμια σχολική επιτροπή να έπαιρνε μια αντίστοιχη απόφαση. 

Πρόεδρος: Επειδή συζητούμε από ότι βλέπω καθαρά τεχνοκρατικά, θα ήθελα σε αυτό το σημείο 
να πω πως δύο είναι τα επίπεδα του Δ.Σ.: Το πρώτο είναι το καθαρά διαχειριστικό κομμάτι, στο οποίο 
οφείλουμε να συμμορφωθούμε με το νόμο, γιατί δεν έχουμε δικαίωμα να σπαταλούμε κατά το δοκούν 
τα κονδύλια που μας παραχωρούν. Το δεύτερο είναι το διεκδικητικό, μέσω του αυτοδιοικητικού 
κινήματος. Είναι δύο τελείως ξεχωριστά πράγματα. 

Εδώ λοιπόν να συμφωνήσουμε για ποιο πράγμα; Ότι μπορούμε να καταστρατηγήσουμε το νόμο; 
Όχι. 

Να συμφωνήσουμε και σε κάτι άλλο; Να συγκεντρωθεί η ΔΕΠ, η Ομοσπονδία Γονέων και 
Κηδεμόνων κι ο Δήμος και να δει με ποιο τρόπο θα διεκδικήσει τα κεφάλαια που του ανήκουν για να 
μπορέσει να επιβιώσουν κι οι σχολικές επιτροπές και τα σχολεία να έχουν θέρμανση κι ο Δήμος να 
μπορέσει να σταθεί όρθιος. Είναι όμως άλλο το ένα κι άλλο το άλλο.  

Αν λοιπόν είναι να συζητήσουμε, πρέπει να συγκεντρωθούμε και να δούμε με ποιο τρόπο θα 
διεκδικήσουμε αυτά που πρέπει έτσι ώστε να επιβιώσουμε και να μη μοιραζόμαστε τη μιζέρια μας. Δε 
μπορούμε, όταν μας λένε ότι θα γίνει καταλογισμός 170.000€ στους δημοτικούς συμβούλους, να κάνει 
κάποιος τον παλληκαρά και να αγνοεί το νόμο. 

Γι’ αυτό λοιπόν λέω ότι δε μπορούμε να αγνοήσουμε αυτά που μας «αναγκάζουν», αλλά 
παράλληλα έχουμε τη δυνατότητα, είτε λέγεται ΚΕΔΕ, είτε διάφορες επιτροπές, να διεκδικήσουμε αυτά 
που πρέπει για να επιβιώσουμε. 

Τσιλογιάννης: Με όλο το σεβασμό σε όσα ακούστηκαν, θα ήθελα να θυμίσω στην κ.Αρχοντάκη 
ότι στην αρχή, όταν είχα αναλάβει καθήκοντα αντιδημάρχου, είχαμε επισκεφθεί ορισμένα σχολεία, γιατί 
βλέπαμε κάποιους εξωπραγματικούς λογαριασμούς. Είδαμε λοιπόν σε σχολείο να λειτουργεί η κεντρική 
θέρμανση, ταυτόχρονα με κλιματιστικό και θερμαντικό σώμα. Το ίδιο συνέβαινε και σε άλλο σχολείο 
που επισκεφθήκαμε. Δ/ντρια σχολείου άφηνε σε λειτουργία όλο το Σαββατοκύριακο κλιματιστικό και 
θερμαντικό σώμα για να υπάρχει ζεστή ατμόσφαιρα τη Δευτέρα. 

Ο κ.Καγκελίδης ως αντιδήμαρχος Οικονομικών μίλησε κι η πρότασή του σήμερα υλοποιείται εν 
πολλοίς, για οικονομία κλίμακας κι ήρθε η ώρα να πούμε το εξής: Εν όψει σύνταξης του νέου 
προϋπολογισμού και του «Παρατηρητηρίου» που για το πρώτο τρίμηνο μας έγιναν παρατηρήσεις, εν 
όψει του ελέγχου από τον ελεγκτή νομιμότητας για τη σύνταξη του προϋπολογισμού και με βάση το Ν. 
1894/1990, άρθρο 9: «Έργο κάθε σχολικής επιτροπής είναι η διαχείριση των πιστώσεων που της 
διατίθενται, για την κάλυψη των δαπανών λειτουργίας των αντίστοιχων σχολείων θέρμανσης, φωτισμού, 
τηλεφώνου, αποχέτευσης, αγοράς αναλώσιμων υλικών κλπ.». 



Δεν είναι γιατί σήμερα έρχεται ο Δήμος έρχεται και λέει «δώστε πίσω τα χρήματα», που πριν 
λίγο ακούσαμε ότι η Β΄θμια σχολική επιτροπή έχει ένα ποσό περίπου 500.000€ που κατατίθεται στην 
τράπεζα σε προθεσμιακή κατάθεση. Άρα λοιπόν θα έλεγα ότι η αναζήτηση επιστροφής των ποσών είναι 
υποχρέωσή μας εκ του νόμου.  

Επειδή καθημερινό μέλημα και των δύο πρώην αντιδημάρχων που τοποθετήθηκαν για το θέμα 
αυτό, αλλά και της Διοίκησης και εμού προσωπικά, ήταν να δούμε αν ο Δήμος μπορεί να ανταποκριθεί 
στις υποχρεώσεις του.  

Να σας πω μόνο, από μια κατάσχεση εις χείρας τρίτων ποσού 440.000€ (υπόθεση Ζωγιού, για 
όσους την ξέρετε), παρόλο που αγωνιζόμασταν ενάμιση χρόνο, μας κατέσχεσαν 440.000€. 30/6/2014 
πρέπει να πληρώσουμε 350.000€ σε δόση δανείου. Προσπαθούμε καθημερινά να πληρώνουμε και τους 
προμηθευτές, άρα λοιπόν φροντίζουμε να υπάρχει και ταμείο για τον κεντρικό Δήμο. 

Δεν έχει νόημα να έχουν οι σχολικές επιτροπές χρήματα σε προθεσμιακή κατάθεση κι ο Δήμος 
να είναι σήμερα σε θέση οριακά να πληρώσει από ίδια έσοδα κάποιους λογαριασμούς, ενώ έχει από τη 
ΣΑΤΑ. Άρα λοιπόν η καθημερινή μας αγωνία είναι να μπορούμε να ανταποκρινόμαστε και στην 
επιχορήγηση που παίρνει έγκαιρα κι εδώ επικαλούμαι τον κ.Παυλίδη και τον κ.Μιχαηλίδη, ότι έχει 
προβλεφθεί στον προϋπολογισμό και τους αποδίδεται. Επίσης οι σχολικές επιτροπές, με υποχρέωση 
εφαρμογής της ΚΥΑ, εγγράφονται και αποδίδονται στο σύνολο γιατί είναι υποχρέωσή μας. 

Έτσι λοιπόν σήμερα ζητούμε την επιστροφή αυτών των χρημάτων, διότι είναι υποχρέωσή μας, 
σύμφωνα με το νόμο.  

Οι ανησυχίες που ακούστηκαν από τον εκπρόσωπο των γονέων, θέλω να πιστεύω, με την 
εμπειρία που έχουν οι σχολικές επιτροπές και με τα χρήματα που έχουν, μπορούν να ανταποκριθούν 
έγκαιρα, για να μη λείψει από τα σχολεία τίποτε. 

(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση λόγω ομιλιών εκτός μικροφώνου) 
Πρόεδρος: Έτσι λειτουργεί το Δ.Σ.; Με το να παίρνει ο καθένας το λόγο και νομίζοντας ότι με 

τις κραυγές του θα επιβάλλει αυτό που νομίζει; Στερηθήκατε μήπως κ.Αρβανίτη το λόγο για να πείτε 
αυτά που θέλετε, έτσι ώστε να σηκώνεστε όποτε νομίζετε; Σας ρωτώ πάλι, σας στέρησε κανείς το λόγο; 
Δεν πρέπει να τηρηθεί κάποια σειρά; Πείτε μου αν έχω δίκιο.  

Περιμένετε, θα πάρετε το λόγο και θα τα πείτε, για να σας ακούσει κι ο κόσμος.  
Δήμαρχος: Έγινε λόγος για αγώνες και για αγωνιστικότητα.  
Επειδή μέσα στο λιοπύρι και την καταρρακτώδη βροχή εμείς σα Δήμαρχοι βρεθήκαμε στην 

πλατεία Συντάγματος, γιατί δυστυχώς στην Ελλάδα εκεί μόνο ασκούνται οι πιέσεις και ενδεχόμενα από 
εκεί προκύπτουν οι λύσεις κι όχι αποκεντρωμένα, κινητοποιούμασταν διαρκώς για αυτά τα ζητήματα και 
γι’ αυτές τις μειώσεις. Δεν είχαμε όμως δίπλα μας άλλους φορείς. Οι φωτογραφίες που υπάρχουν είναι 
αδιάψευστοι μάρτυρες. Έχουν γίνει πολλές κινητοποιήσεις για αυτά, δεν είχαμε δίπλα μας όμως άλλους 
φορείς και το λέω αυτό με πίκρα. 

(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση λόγω ομιλιών εκτός μικροφώνου) 
Σοφρόνωφ: Από τη συζήτηση και έτσι όπως εξελίχθηκε Πρόεδρε, αντιλαμβάνομαι ότι πάει να 

γίνει καθεστώς, προκειμένου να δικαιολογηθεί η πληρωμή από τις σχολικές επιτροπές των λογαριασμών 
της ΔΕΗ (δεν είναι μόνο η επιστροφή, αλλά κι οι από εδώ και πέρα πληρωμές των λογαριασμών) και 
πάει να χρεωθεί όλο αυτό το πράγμα σε μια σπατάλη, που ενδεχομένως να έχει γίνει σε ένα σχολείο, 
αλλά αποτελεί κατά τη γνώμη μου εξαίρεση και το γνωρίζετε πολύ καλά όλοι σας εδώ. Θεωρώ ότι 
κάποιες τέτοιες εξαιρέσεις πρέπει να υπάρχουν ιδιαίτερα σε κάποια σχολεία (έχω υπηρετήσει πολλά 
χρόνια στην εκπαίδευση, αλλά δε θέλω να κάνω τον επαΐοντα, απλά καταγράφω την πραγματικότητα) 
με ιδιαίτερα χαμηλές θερμοκρασίες, εξαιτίας των μεγάλων απωλειών θερμότητας που έχουν τα σχολεία, 
οπότε πρέπει να υπάρχουν και κάποια θερμαντικά σώματα, ιδίως την Κυριακή επειδή την άλλη μέρα 
στις 7:30 θα πάνε τα παιδιά στο σχολείο.  

Αρκετά Πρόεδρε. Πληρώνουμε στα σχολεία μας, με παιδιά υποσιτιζόμενα, με παιδιά που δε 
μπορούν να ζήσουν στις οικογένειές τους επειδή δεν έχουν ρεύμα και νερό και τρόφιμα στα σπίτια τους. 
Να μην τα καταδικάσουμε κι εμείς να μην έχουν σε λίγο και ηλεκτρικό ρεύμα στα σχολεία. 

Όλη αυτή η κουβέντα λοιπόν είναι άνευ λόγου. Οι ανάγκες για ρεύμα, τηλέφωνο, νερό και 
θέρμανση, οι πάγιες ανάγκες των σχολείων, πρέπει να είναι στην ευθύνη του Δήμου, με χρηματοδότηση 
από τον κρατικό προϋπολογισμό και να μη δίνονται από τις σχολικές επιτροπές. 

Όλη αυτή η κουβέντα να κάνουμε το άσπρο μαύρο ή και λίγο γκρι ξέρετε τι μου θύμισε; Τα 
ισοδύναμα μέτρα του κ.Στουρνάρα. Πως θα βρούμε τρόπο να ισοφαρίσουμε τα πράγματα. 



Πάρτε το απόφαση, τα σχολεία πρέπει να λειτουργήσουν και πάρτε και την ευθύνη, αν λάβετε 
μια τέτοιου είδους απόφαση. Καταδικάζετε τα σχολεία να κλείσουν και σκεφτείτε το σοβαρά. 

Καγκελίδης: Πιστεύω ότι εδώ δεν είναι πεδίο αντιπαράθεσης και μάλιστα όταν μιλούμε για τα 
παιδιά.  

Πρέπει να καθίσουμε όλοι κάτω και να βρούμε τις λύσεις εκείνες που θα λειτουργήσουν.  
Φυσικό είναι να μην μπορούμε να παραβούμε το νόμο με κάλυψη δραστηριοτήτων ή 

αντικειμένων που πρέπει να καλυφθούν σαν λειτουργικά έξοδα, είτε είναι ηλεκτρικό ρεύμα και εφ’ όσον 
προβλέπεται από το νόμο. Θα πρέπει να δούμε για μια κοινή διαχείριση ή πρόταση.  

Ας ξεκινήσει από τη Βέροια, το έχω πει και άλλοτε, η διαδικασία συγχώνευσης των δυο 
σχολικών επιτροπών σε μία. Ένας γονιός που έχει ένα παιδί στο Δημοτικό, επειδή είναι σημείο 
αντιπαράθεσης πόσο θα πάρει κάθε μια σχολική επιτροπή, σε λίγα χρόνια θα φοιτεί αυτό στο Γυμνάσιο.  

Να βρεθεί ο τρόπος, αν μπορεί μέσω του Δήμου να συγχωνευθούν οι σχολικές επιτροπές. Θα 
ήταν ευχής έργον. Από εκεί και πέρα θα πρέπει να υπάρχει δέσμευση του Δήμου, ότι σε περίπτωση που 
δε φτάνουν τα χρήματα για να καλύψουν οι σχολικές επιτροπές τα λειτουργικά τους έξοδα, ο Δήμος να 
δώσει επιπλέον επιχορήγηση γιατί αν φτάσουμε στο σημείο που έφτασε ο Δ.Νάουσας να δέχεται τα 
χρήματα του Σόρος, θα είναι το χειρότερο πράγμα που μπορεί να μας συμβεί. 

Β.Παπαδόπουλος: Το αν πρέπει να εφαρμόζεται ή όχι ο νόμος, εγώ δεν ξέρω αν έπρεπε καν να 
έρθει αυτό το θέμα στο Δ.Σ. 

Όσο υπήρξα Πρόεδρος της σχολικής επιτροπής, θα μου ερχόταν πολύ δύσκολο να εφαρμόσω 
μια τέτοια απόφαση. Ο Δήμος όσο είχε τη δυνατότητα να πληρώνει, δεν υπήρχε πρόβλημα. Το 60 % 
μείωσης στα έσοδα των σχολικών επιτροπών απεικονίζεται σε αντίστοιχης έκτασης μείωση στην 
επιχορήγηση των Δήμων.  

Για τη θέρμανση, όταν μιλήσαμε για διεκδικήσεις, επειδή έτυχε εκείνη την περίοδο να έχουμε 
βαρύ χειμώνα, ξεκίνησε μια έξτρα επιχορήγηση αποκλειστικά για προμήθεια καυσίμων. Ο Δ.Βέροιας 
δεν είχε κανένα πρόβλημα στο ζήτημα της θέρμανσης. Αν περισσεύουν ή όχι χρήματα στις σχολικές 
επιτροπές, το γνωρίζουν καλύτερα τα Δ/κά Συμβούλια των σχολικών επιτροπών και σε σχέση με αυτά 
που είπαν οι Πρόεδροι των σχολικών επιτροπών δε μπορούμε να πούμε τίποτε. 

Οι συντηρήσεις γίνονται από το Δήμο, οι μικρές συντηρήσεις που γίνονται από τις σχολικές 
επιτροπές μπορούν να αποφευχθούν, πιέζοντας ακόμη περισσότερο το Δήμο, αφού τα χρήματα της 
δαπάνης του ηλεκτρικού ρεύματος θα μεταφερθούν στις σχολικές επιτροπές. Πιστεύω ότι με κάποιους 
από αυτούς τους τρόπους μπορούμε να τα καταφέρουμε.  

Είναι μια απόφαση που είναι αναγκαίο να προχωρήσει. Συμφωνώ με την κ.Αρχοντάκη και με 
τους προλαλήσαντες, όμως πρέπει να χρεωθούν όλες οι δαπάνες στα Ν.Π. 

Όσον αφορά τους συλλόγους που χρησιμοποιούν αίθουσες των σχολείων, πρέπει οι λειτουργικές 
δαπάνες να χρεώνονται. Για τα κυλικεία, αφού δεν αναφέρεται ποιος πρέπει να πληρώνει το ρεύμα ούτε 
αν έχουν ρεύμα, για να βγάλουν άδεια λειτουργίας απαιτούνται κάποια δικαιολογητικά. Ας το 
ξαναδούμε λίγο αυτό κι από εκεί μέσα να τα φέρουμε τα πράγματα εκεί που πρέπει. 

Κορωνάς: Όσον αφορά αυτό που είπε ο κ.Αρβανίτης, εγώ συμφωνώ απόλυτα μαζί σας ότι 
πρέπει να υπάρξει ασφυκτική πίεση στην κυβέρνηση ώστε να γίνει αυτό που λέτε. Υπάρχει περίπτωση η 
κυβέρνηση να δώσει δωρεάν πετρέλαιο στους Δήμους όταν δεν τους απαλλάσσει καν από τον ΕΦΚ 
καυσίμων; Αυτή είναι μια διεκδίκηση που πρέπει να την πετύχουμε. 

Από εκεί και πέρα όμως, στο πρακτικό κομμάτι της υπόθεσης: Θεωρώ πως καμία δημοτική 
αρχή, στη χειρότερη των περιπτώσεων δε θα αφήσει μια σχολική επιτροπή ή ένα σχολείο δίχως 
θέρμανση. Κανένας Δήμαρχος δεν πρόκειται να ρίξει τις ευθύνες σε καμία σχολική επιτροπή και να πει 
ότι δε βάζει πετρέλαιο. Επομένως, αν υπάρξει θέμα, θα αντιμετωπιστεί μέσω του Δήμου.  

Θεωρώ ότι κακώς το αναλύουμε τόσο πολύ το πράγμα, δεν πρέπει να κινδυνολογούμε. Από τη 
στιγμή που υπάρχουν τα λεφτά, θα γίνει κι η ανάλογη δαπάνη αν χρειαστεί κι επομένως το θέμα πρέπει 
να κλείσει με τον τρόπο που προτείνεται από το εισηγητικό. 

Γιαννουλάκης: Πρόεδρε καλούμαστε να εφαρμόσουμε ένα νόμο που ισχύει από το 1990. Γιατί 
δεν ήρθε αυτό το θέμα πριν τις εκλογές και έρχεται αμέσως μετά τις εκλογές στο πρώτο Δ.Σ.; Μου 
προξενεί εντύπωση. 

Δε νομίζω ότι εμείς πρέπει να αναλάβουμε την ευθύνη αυτή. Έχει εκλεγεί νέα δημοτική αρχή, 
νέα αντιπολίτευση, ας κάτσουν μετά από 3 μήνες να αποφασίσουν.  

Προτείνω να παραμείνει όπως είναι και να μην πειράξουμε τίποτε. 



Μελιόπουλος: Θα ήθελα να τονίσω μερικά πράγματα που ειπώθηκαν εδώ μέσα. 
Πρώτον, σε μια σειρά άλλων αποφάσεων μιλάτε για την εφαρμογή του νόμου, με σκοπό η 

Διοίκηση ακόμη και να εκβιάσει τις αποφάσεις. 
Αν μιλάμε για απλή εφαρμογή του νόμου, κάλλιστα μπορείτε να πάρετε ένα δικηγόρο και να 

κυβερνάτε έτσι το Δήμο. 
Ψευδεπίγραφα μπαίνουν κάποια ζητήματα, όπως: Δεν τίθεται θέμα αν ξοδεύουν λιγότερο ή 

περισσότερο ηλεκτρικό ρεύμα, που ενδεχομένως να γίνεται και σαφέστατα πρέπει να σταματήσει. Ούτε 
είναι τεχνοκρατικό αυτό το ζήτημα, αλλά είναι βαθιά πολιτικό. 

Αν το εισηγητικό, όπως το θέτει η δημοτική αρχή υπερψηφιστεί, αύριο σε θα μπορούν να 
αντιμετωπίσουν τις ανάγκες τους οι σχολικές επιτροπές. 

Ένα δεύτερο ζήτημα είναι ότι εντέχνως μπαίνει το θέμα ότι η μια σχολική επιτροπή διαχειρίζεται 
καλύτερα τα χρήματα της από την άλλη και μάλιστα ειπώθηκαν και ποσά. Θα πρέπει να δοθούν 
εξηγήσεις από τη διοίκηση του δήμου γιατί στο ένα έτσι και στο άλλο αλλιώς. 

Κε Μαυροκεφαλίδη, είναι υποκριτικό να λέτε αν ζητούνται πράγματα από τους γονείς να 
ελέγξουμε τους διευθυντές των σχολείων. Ζητούνταν πάντοτε και όσο στην εφαρμογή αυτής της 
πολιτικής φορτώνονται ολοένα και περισσότερα βάρη στους γονείς, ζητούνται ολοένα και περισσότερα. 

Αυτό που δεν έχει ζητηθεί ακόμη, είναι να κουβαλούν τα παιδιά από ένα κούτσουρο όπως 
έκαναν παλιότερα στα σχολεία. Κάτι τέτοιο δεν έχει ακόμη ζητηθεί. Θα πηγαίνουν σε λίγο οι γονείς να 
πληρώνουν από μόνοι τους λογαριασμούς στη ΔΕΗ. Τα άλλα όλα έχουν ζητηθεί, κι όσοι δεν το ξέρουν, 
ας κάνουν μια βόλτα από το σχολείο. Όλοι το γνωρίζουν, αλλά κάνουν την αθώα περιστερά. 

Αρχοντάκη: Πρόεδρε, επί προσωπικού. 
Ότι παρέλαβα από τον κ.Β.Παπαδόπουλο τα έχω αυξήσει στο ταμείο και δεν ξέρω αν αυτό είναι 

κακή διαχείριση ή όχι. 
Πρόεδρος: κα Αρχοντάκη, ποιο είναι το προσωπικό; Εγώ δεν το κατάλαβα. 
Β.Παπαδόπουλος: Πρόεδρε, επί προσωπικού. 
Πρόεδρος: Ποιο είναι το προσωπικό; 
Β.Παπαδόπουλος: Ανέφερε καθαρά ότι η Διοίκηση του Δήμου εκβιάζει αποφάσεις.  
Επειδή συμμετέχω στη διοίκηση του Δήμου, δε δέχομαι σε καμία περίπτωση να μου πουν ότι 

εκβιάζω εδώ μέσα στο Δ.Σ. 
Μπορεί να μην το προσέξατε, αλλά εμένα με πείραξε. 
Πρόεδρος: Είναι μια πολιτική άποψη το «εκβιάζει». 
Β.Παπαδόπουλος: Όχι, όχι δεν είναι καθόλου πολιτική άποψη.  
Κατά τη γνώμη μου δεν είναι. 
Πρόεδρος: Εν πάσει περιπτώσει, δεν έχετε δίκιο. 
Β.Παπαδόπουλος: Αν δεν το δέχεστε εσείς… 
Πρόεδρος: Δεν είναι προσωπικό το θέμα. 
Β.Παπαδόπουλος: Για μένα είναι… 
Πρόεδρος: Με αφορά κι εμένα, αλλά δεν είναι προσωπικό. 
Β.Παπαδόπουλος: Εσείς προσωπικά μπορεί να το λάβετε όπως θέλετε… 
Αν θέλετε μου δίνετε το λόγο. 
Πρόεδρος: Το Προεδρείο έχει την ευθύνη για να πει αν είναι επί προσωπικού ή όχι. Δεν είναι επί 

προσωπικού αυτό και δε σας δίνει το λόγο. 
Γ.Αρβανίτης(Πρόεδρος Ομοσπονδίας Γονέων Ν.Ημαθίας): Πρόεδρε, επειδή ακούσαμε για το 

πλεόνασμα από τον Αντιδήμαρχο Παιδείας. 
Θα ήθελα να απαντήσω στον κ.Τσιλογιάννη, που είπε ότι υπάρχουν υλικά και χαρτί Α4 στα 

σχολεία: Προκαλώ αυτή τη στιγμή την κ.Αρχοντάκη, που είναι Πρόεδρος της Α΄θμιας Σχολικής 
Επιτροπής, να μας πει, τα τελευταία τρία χρόνια πόσα χρήματα έχει πληρώσει για την αγορά 
χαρτιού Α4;  

Πρόεδρος: Θα σας παρακαλέσω να μην προκαλείτε, όταν κάνουμε μια συζήτηση. 
Γ.Αρβανίτης(Πρόεδρος Ομοσπονδίας Γονέων Ν.Ημαθίας): Πόσα χρήματα έχουν ξοδέψει για 

αθλητικά υλικά (μπάλες, στρώματα κτλ) στα σχολεία; 
Έτσι, μαζεύετε ένα πλεόνασμα.  
Σας είπαν ότι οι καθαρίστριες είναι πληρωμένες; Κάθε Σεπτέμβριο δεν έχουμε καθαρίστριες, 

ιδίως στα Δημοτικά Σχολεία.  



Έχουμε άβαφα σχολεία. Θέλετε να πάρετε τα λεφτά του ηλεκτρικού ρεύματος. 
Αυτό το πλεόνασμα, αν μοιραστεί στα σχολεία, με τις ελλείψεις που έχουν, δε θα μείνει ούτε ένα 

ευρώ. 
Α.Μόσχος (Πρόεδρος ΕΛΜΕ Ημαθίας): Το ερώτημα όπως μπαίνει σήμερα έχει αρκετές πτυχές.  
Σε πρώτη φάση θα ήθελα να απαντήσω σε κάτι που άκουσα εδώ μέσα, σχετικά με την άσκοπη 

κατανάλωση που γίνεται στα σχολεία, είτε σε ρεύμα είτε σε πετρέλαιο. 
Κάποιοι συνάδελφοι είδαν κλιματιστικά να δουλεύουν νυχθημερόν, είδαν ρεύμα να 

καταναλώνεται άσκοπα. 
Θα ήθελα να σας πω κι εγώ τι έχω δει και σας πληροφορώ ότι είμαι εκπαιδευτικός εδώ και 

πολλά χρόνια. Είδα αίθουσες κρύες, ακόμη και πέρυσι. Είδα σοβάδες πεσμένους και αν θέλετε ακόμη 
και τώρα να πάμε να σας τους δείξω. Είδα τοίχους να τους βάφουν καθηγητές, μαθητές και γονείς. Είδα 
να κάνουν επισκευή υδραυλικών οι καθηγητές. Είδα να περνούν ηλεκτρολογικά σε ολόκληρο σχολείο οι 
καθηγητές.  

Αυτά είναι στο πλεόνασμα ή είναι εκτός πλεονάσματος; 
Το ερώτημα αυτή τη στιγμή είναι το εξής: Αυτά τα λεφτά, αν υπάρχουν είναι λεφτά που 

προέρχονται επειδή τα σχολεία μας είναι καλά; Δηλαδή τα σχολεία είναι καλυμμένα πλήρως, τόσο ως 
προς την κτιριακή τους κατάσταση, όσο κι ως προς τα υλικά τους και μας περίσσεψαν και λεφτά; 

Εγώ θα πω όχι. Αν πάμε στα σχολεία θα δούμε τρομερές ελλείψεις. 
Μιλάτε για νόμους. Πρόσφατα τα σχολεία όλα «έτρεξαν» για να κάνουν εκθέσεις. Στις εκθέσεις 

αυτές, τα σχολεία βαθμολογούνται αν είναι καλά ή κακά με διάφορα δεδομένα: Ένα από αυτά είναι αν 
έχουν ιατρείο. Πόσα σχολεία έχουν ιατρείο; Ένα άλλο είναι αν έχουν αμφιθέατρο. Πόσα σχολεία έχουν 
αμφιθέατρο; Ένα άλλο είναι αν έχουν προτζέκτορες κι ηλεκτρονικούς υπολογιστές σε κάθε αίθουσα. 
Πόσα σχολεία τα έχουν αυτά; 

Κύριοι, βάλτε αυτά τα λεφτά για να καλύψετε τις ανάγκες. Θα τις καλύψετε; Όχι. 
Αυτό που πιθανολογώ ότι συμβαίνει αυτή τη στιγμή είναι ότι μπροστά στο φόβο να περάσουμε 

έναν κρύο χειμώνα, κάποιοι κάνουν αιματηρές θυσίες. «Ματώνουν» για να έχουν κάποια χρήματα στην 
άκρη για να πληρώσουν του χρόνου. Αυτό συμβαίνει. 

Αυτός λοιπόν που σήμερα, θα κληθεί να πει, να ψηφίσει και να υποστηρίξει ότι αυτά τα λεφτά 
πρέπει να επιστραφούν, πρέπει να είναι έτοιμος να πει ότι την κάθε ανάγκη από τη νέα χρονιά θα την 
καλύψει. Ποιος μπορεί να το εγγυηθεί με τη σημερινή πολιτική κατάσταση; Θεωρώ κανείς 

Πρέπει λοιπόν ο καθένας εδώ μέσα να πάρει την ευθύνη του. 
Λαζαρίδης: Πρόεδρε της ΕΛΜΕ, θέλετε να πείτε ότι θέματα συντήρησης των σχολείων, 

ηλεκτρολογικά, υδραυλικά, ελαιοχρωματισμοί, τα έχουν αναλάβει καθηγητές, μαθητές και γονείς; 
Α.Μόσχος (Πρόεδρος ΕΛΜΕ Ημαθίας): Ναι. 
Λαζαρίδης: Θα σας δώσω μια λίστα των τελευταίων τουλάχιστον τριών ετών… 
Θέλετε να μας πείτε ότι ζητήματα συντήρησης ηλεκτρολογικά, υδραυλικά, ελαιοχρωματισμοί 

κτλ, τα κάνουν μαθητές, γονείς και καθηγητές; Να σας δώσω μια κατάσταση των όσων έχουν γίνει τα 
τελευταία τρία χρόνια.  

Είναι απίστευτο αυτό που λέτε. 
(Ο κ.Α.Μόσχος μιλά εκτός μικροφώνου κι είναι αδύνατη η απομαγνητοφώνηση). 
Κάνουν μαθητές και καθηγητές τα ηλεκτρολογικά του σχολείου; Μα αυτό είναι επικίνδυνο. 

Κακώς το κάνετε. Να μην το ξανακάνετε. Ο Δήμος έχει ηλεκτρολόγους και υδραυλικούς και τους 
στέλνει παντού. Σας προτείνω να μην το ξανακάνετε. Ανταποκρινόμαστε κατά το δυνατό σε κάθε 
αίτημα που έχουμε. Οι ηλεκτρολόγοι του Δήμου κυριολεκτικά τρέχουν. Τα σχολεία μας είναι πάρα 
πολλά, αλλά όχι και να επισκευάζουν τα ηλεκτρολογικά κατ’ αποκλειστικότητα καθηγητές και μαθητές.. 

Βοργιαζίδης: Έχω την εντύπωση ότι προσπαθούμε να δούμε το Δήμο όχι σαν ενιαίο 
κομμάτι, αλλά σαν τμήματα. Γίνεται μια προσπάθεια δηλαδή να πουν κάποιοι ότι θέλουν να 
διαφυλάξουν το δικό τους κομμάτι και αδιαφορούν για τα άλλα. Δεν είναι έτσι τα πράγματα.  

Ο Δήμος είναι ένα ενιαίο κομμάτι και δε μπορεί να «σπάσει», ούτε να διασπαστεί. 
Συζητούμε ένα θέμα, γιατί κάποια στιγμή η ΔΕΗ για δικούς της καθαρά πρακτικούς λόγους να 
εισπράττει διαφορετικά αυτά τα χρήματα.  

Φτάσαμε σε ένα σημείο να υπάρχουν κάποια χρηματικά αποθέματα, λόγω χρηστής 
διοίκησης κάποιων ανθρώπων, αλλά από εκεί και πέρα ο Δήμος είναι ενιαίος. Γιατί βάζουμε τέτοια 
θέματα; 



Προφανώς κι εφ’ όσον χρειαστεί, αν και πιστεύω δε θα χρειαστεί γιατί θα συνεχίσει να 
υπάρχει χρηστή διοίκηση, η «μαμά» Δήμος θα βοηθήσει όποτε κι όταν χρειάζεται. 

Νομίζω ότι συζητήσαμε πάρα πολύ γι’ αυτό το θέμα, το εξαντλήσαμε, χωρίς να υπάρχει 
πρόθεση κακή από κανένα, δεν υπάρχει τέτοιος λόγος. 

Μαυροκεφαλίδης: Προφανώς όλοι έχουμε σε υψηλή προτεραιότητα, είναι μέλημά μας και 
χρέος μας να κοιτούμε πάντα προς τα σχολεία. Αυτό είναι υποχρέωσή μας και καθήκον μας, αλλά 
δε μπορούμε να φέρνουμε την καταστροφή, να λέμε πράγματα που δε συμβαίνουν. Όλοι οι μαθητές 
κι οι γονείς βάφουν; Εν πάσει περιπτώσει, αν εθελοντικά κάποιος θέλει να εισφέρει την τέχνη του 
για να βιδώσει π.χ. μια βρύση, αυτό είναι καταστροφή;  

Να πω ότι αναμφισβήτητα και δραματικά μειώθηκαν οι επιχορηγήσεις, εξάλλου αυτό 
συμβαίνει και στον κεντρικό Δήμο. Όμως με τη συγχώνευση των 32 σχολικών επιτροπών (κάναμε 
2 σχολικές επιτροπές κι ο οικονομικός έλεγχος γίνεται από 2 Ν.Π.), μέσα στη δραματικότητα των 
οικονομικών δεδομένων να μπορούν οι σχολικές επιτροπές να τα φέρνουν εις πέρας.  

Να θυμίσω ότι σε άλλες εποχές, στο κοντινό παρελθόν και επί Δημαρχίας του κ.Βλαζάκη, 
του κ.Χασιώτη, του κ.Σκουμπόπουλο και στα πρώτα χρόνια της προηγούμενης δημοτικής 
περιόδου, είχαμε παρακράτηση έως 33% των επιχορηγήσεων.  

Θα πείτε βέβαια σε άλλα ποσά και συμφωνώ. Ήταν λοιπόν μια δέσμευση της προηγούμενης 
δημοτικής αρχής και της παρούσας κι έχουμε αποδώσει ως οφείλουμε όλο το ποσό στις σχολικές 
επιτροπές, αφού είναι λίγα τα χρήματα έτσι κι αλλιώς.  

Συμπληρωματικά σε αυτά που είπαν ο κ.Βοργιαζίδης κι ο κ.Κορωνάς, δεν υπάρχει 
περίπτωση να τεθεί θέμα να κρυώσουν τα παιδιά, αν υπάρχει πρόβλημα σε μια σχολική επιτροπή. 
Αυτά επιτρέψτε μου να πω ότι είναι συνθήματα. 

Αγαπητέ κ.Μελιόπουλε υποκριτικά δε φέρομαι ποτέ γιατί δεν είμαι υποκριτής. Όσο 
τουλάχιστον γνωρίζετε εσείς τα θέματα της εκπαίδευσης, αναγνωρίστε το και σε μένα, γιατί την 
εκπαίδευση την υπηρέτησα 35 χρόνια και θέλω να πιστεύω με συνέπεια.  

Καγκελίδης: Μια διευκρίνιση σε αυτά που είπε ο κΛαζαρίδης, γιατί ο κ.Μόσχος έχει σε 
ορισμένα πράγματα δίκιο. 

Οι σχολικές επιτροπές, όσον αφορά τους ελαιοχρωματισμούς, γιατί δεν υπήρχαν υπάλληλοι 
με πεντάμηνες συμβάσεις, ο κ.Κυβεντίδης έλεγε είτε να μας δώσει τα χρώματα, ή οι σχολικές 
επιτροπές αγόραζαν τα χρώματα. Σε ορισμένες μάλιστα περιπτώσεις μπορεί να έβαψαν κι οι γονείς. 

Όσον αφορά τη συντήρηση των ηλεκτρολογικών εγκαταστάσεων, γνωρίζει κι ο 
κ.Λαζαρίδης ότι στο ΕΠΑΛ έχουν προβεί και σε τέτοιες πράξεις, επειδή υπάρχουν κι οι ανάλογες 
ειδικότητες. 

Ν.Μπέκης: Προχθές βάψαμε το σχολείο μας και βάλαμε από την τσέπη μας εμείς οι 
καθηγητές χρήματα για τα χρώματα. Αυτό είναι κάτι που γίνεται. 

Εγώ θέλω να πω το εξής: Δεν είναι ακριβώς τα πράγματα, παίρνω τα 185.000€ και τα δίνω 
κι άρα ότι περισσέψουν κι αν έχετε ανάγκες θα τα πάρετε. Δεν είναι ακριβώς έτσι, γιατί όταν δίνω 
από αυτά στο ηλεκτρικό ρεύμα κι όχι από άλλα, σημαίνει ότι αυτά τα χρήματα εξοικονομούνται για 
αλλού. Δεν είναι κακό αυτό. Κακό είναι όταν χρειαστούν χρήματα και θα χρειαστούν. 

Εφιστώ την προσοχή σας στο εξής νέο: την 1-9-2014 που θα ανοίξουν τα σχολεία, έχουμε 
ένα Μουσικό Σχολείο που ασφυκτιά, θέλει αίθουσες και δε μπορεί να είναι συνέχεια σαν 
τροχόσπιτο κινούμενο σε ρόδες ένα τόσο σημαντικό σχολείο για την πόλη. Πρέπει να διατεθούν 
εκεί πολλά χρήματα. 

Δεν είναι της επιτροπής τα λεφτά. Η επιτροπή είναι του Δήμου, είναι πάλι όλα του Δήμου, 
αλλά είναι για την παιδεία, δε θα «φάνε» τα χρήματα οι Πρόεδροι ή τα μέλη των επιτροπών. 

Σταυροπούλου: Πρόεδρε, δικαιολόγηση ψήφου. Θα ψηφίσω υπέρ, αλλά επιφυλάσσομαι για 
το ποσό. Αμφισβητώ το ποσό αυτό. 

Πρόεδρος: Καταγράφεται η επιφύλαξή σας κ. Σταυροπούλου. 
Καγκελίδης: Πρόεδρε, δικαιολόγηση ψήφου. Επειδή έκανα αναφορά ότι το κόστος, αφορά 

συλλόγους που επί τρία χρόνια δεν έχουν πληρώσει για την κάλυψη των λειτουργικών εξόδων. Αν 
είναι δυνατόν να διεκδικηθούν δικαστικά αυτά τα χρήματα. 

Επειδή όλο το ρεύμα που καταναλώνεται δεν είναι μόνο για την παιδεία, αλλά και για τους 
δημότες, θα ψηφίσω υπέρ, αρκεί να καθίσουν στη συνέχεια οι υπηρεσίες του Δήμου και μειώσουν 
αντίστοιχα αυτό το κονδύλιο, αφού το προβλέπει ο νόμος. 



Κάκαρης: Πρόεδρε, δικαιολόγηση ψήφου. Θα ψηφίσω κι εγώ υπέρ της εισήγησης, αλλά 
συμφωνώντας με τον κ.Μπέκη που είπε ότι Δήμος κι επιτροπή είναι το ίδιο πράγμα, αλλά θεωρώ 
δεδομένο ότι στις ανάγκες που θα προκύψουν και σίγουρα θα προκύψουν με τη νέα χρονιά, ο 
Δήμος θα είναι αρωγός και δίπλα στα σχολεία και δε θα μείνει στον «αέρα» τίποτε για να 
στερηθούν τα παιδιά μας. 

Δέλλας: Ψηφίζω υπέρ, με την επιφύλαξη που διατύπωσε ο κ.Καγκελίδης. 
Σοφρόνωφ: Πρόεδρε, θα ήθελα για αυτό το θέμα να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 
Πρόεδρος: Κα Σοφρόνωφ, το αίτημά σας για ονομαστική ψηφοφορία γίνεται δεκτό. Ο 

γραμματέας θα εκφωνεί ένα - ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους και θα ψηφίζετε 
ονομαστικώς υπέρ ή κατά της εισήγησης της Δημάρχου. Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική 
ψηφοφορία. 

Στη συνέχεια ο γραμματέας φώναζε τα ονόματα των δημοτικών συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω εισήγηση. Έτσι: 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν δεκαπέντε (15) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: 
Α. Λαζαρίδης, Β. Σταυροπούλου, Τ.Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Κ. Βοργιαζίδης, 

Ν.Μωυσιάδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ.Γαϊτάνου, Α.Καγκελίδης, Μ.Παπαϊωάννου, Θ.Κορωνάς, 
Γ.Κάκαρης, Β.Παπαδόπουλος, Β.Λυκοστράτης, Α.Δέλλας. 

Αρνητική ψήφο έδωσαν εννιά (9) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: 
Ε.Αρχοντάκη, Κ.Κοστογλίδου, Β.Γιαννουλάκης, Δ.Γκέκα, Α.Παπαδόπουλος, Α.Βασιάδης, 

Ι.Ασλανίδης, Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος. 
Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Γ.Μιχαηλίδης, Ν.Τσιαμήτρος.  
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 27-5-2014 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Τις συνημμένες στην εισήγηση συγκεντρωτικές καταστάσεις κατανάλωσης ηλεκτρικού ρεύματος 
των σχολικών κτιρίων Δ.Βέροιας, για τα έτη 2012 και 2013 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) καθώς και του άρθρου 96 
του Ν. 3463/2006. 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα ως έκτακτης 
περίπτωσης, εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλεπτης ανάγκης. 

Β) Εγκρίνει την επιστροφή στο Δ.Βέροιας συνολικού ποσού 356.013,51€, που αντιστοιχεί 
στην κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος των σχολικών κτιρίων του Δ.Βέροιας για τα έτη 2012 και 
2013, από τα ταμειακά διαθέσιμα των Σχολικών Επιτροπών Α΄θμιας και Β΄θμιας Εκπαίδευσης 
Δ.Βέροιας, ως εξής: 

 
 2012 2013 ΣΥΝΟΛΟ (€) 

Σχ. Επ. Α΄θμιας Εκπ/σης 87.663,19€ 84.753,93€ 172.417,12 
Σχ. Επ. Β΄θμιας Εκπ/σης 92.344,42€ 91.251,97€ 183.596,39  

ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ 356.013,51 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  222/ 2014 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Μ. Σουμελίδης  Σ. Ασλάνογλου  
Θ. Θεοδωρίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Γ. Μιχαηλίδης     
Α.  Λαζαρίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσιου  
Β. Σταυροπούλου  Ε. Εμμανουηλίδης  
Ε. Αρχοντάκη  Α. Πέτρου  
Π. Παυλίδης  Η. Μπατσαράς  
Θ. Αγγελίνας  Ν. Αγγέλου  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Χ. Γαϊτάνου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Α. Δέλλας     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  12-6-2014 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΥΡΟΚΕΦΑΛΙΔΗΣ 

Α. Βασιάδης 
Ι. Ασλανίδης 
Ι. Σοφρόνωφ 
Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  

 
 
 
 
 
 


